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Elnöki beszámoló  
a 

Mozgáskorlátozottak Együtt Egymásért Egyesülete - MEEE 
2018.  január 1. - 2018. december 31. közti időszakáról 

(A beszámoló szerkezete hasonló lesz az előző évihez.) 
 

Célkitűzések 
 

Az elmúlt évi tisztújítás után az első teljes esztendőt töltöttem el az egyesület élén.  
Az év során, illetve az előző évben megfogalmazott feladatok:  

✓ az egyesület megújítása,  
✓ a tagság aktivitásának növelése,  
✓ az egyesületben folyó tevékenységek szélesítése, 
✓ biztosítani a tagság számára a találkozási lehetőséget, figyelembe a véve a tagok 

speciális helyzetét, 
✓ biztosítani a törvényes működést, 
✓ a működés anyagi feltételeinek megteremtése, 
✓ a tagokkal való kapcsolatok szélesítése, 
✓ az egyesület iratainak rendezése fokozott tekintettel a 25 éves évforduló 

megünneplésének előkészítésére,  
Minden erőmet a fent megfogalmazott célok minél jobb színvonalon való megvalósítására 
összpontosítottam.  
 

 

Szervezeti felépítés, tisztségviselők, személyi kérdések 
 

Tavaly után a 2018-as év nyugodt esztendő volt a tekintetben, hogy a közgyűlés csak 
beszámoló jellegű volt, amit 2018. május 14-én rendben megtartottunk. A hozott 
határozatokat végrehajtottuk. Jelentős döntés volt, hogy a tagdíjak és pártoló tagi 
támogatási díj összege 2019. január 1-től módosul.  
A tagdíj éves összege 1500 Ft (egyezerötszáz forint) 2019. január 1-től. 
A pártoló tagi támogatás díj éves összege 1800 Ft (egyezernyolcszáz forint) 2019. január 1-től, amelyet egy 
összegben a tárgyév március 31-ig az egyesület pénztárába kell befizetni.  

A vezetésben változás nem történt Kondor László, Farkas Zsolt, Dzjadiga Nelli, Samu 
József, és Kisgyörgy Ákos alkotja a vezetőséget, míg a felügyelőbizottságot Szilágyi Miklós 
elnök vezeti, tagjai Grőb János és Lintaller Ferencné.   

A MEEE változatlanul ügyfélfogadást tartott. A iroda a tagok és a segítségre szoruló 
sorstársak rendelkezésére állt a téli és nyári szüneti időket kivéve. Kedden Dzjadiga Nelli (10-
14 óra közt), csütörtökön Samu József (15-17 óra közt) látta el az ügyeleti teendőket. 
Munkájukat ezúton is köszönöm. 
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Az egyesületi élet mozgatórúgója, és a pártoló tagok képviselője Riteczné Nyári 

Mária volt. Sajnálatos tény, hogy a következő esztendőtől kezdődően elköltözése miatt nem 
számíthatunk rá, nem tudja támogatni munkájával az egyesületet. 

A kézműves műhely vezetésében az év során változás következett be. A kézműves 
műhely vezetését, szervezését az év döntő részében Kovács Ákosné Kata látta el, majd 
egészségi állapotának változása miatt lemondott. 2018. október 4–től a kézműves műhely 
vezetését Fekete Mária Magdolna és Mogyorósi Imréné vette át. 

Marschalkó Ferencné a korábbi évekhez hasonlóan csupaszív lelkesedéssel, 
mintaszerű pontossággal és alapossággal látta el az egyesület pénzügyeit és kisebb dolgainak 
beszerzését. Köszönjük szépen. Változásként regisztrálhatjuk, hogy több évtizedes 
kirándulásszervezési feladatairól lemondott. Többi eddigi tevékenységét változatanul 
ellátja.  A kirándulásokkal kapcsolatos feladatokat a jövőben  Dzjadiga Nelli vette át. 

Alapító elnökünk, Farkas Zsolt szívügyének tekinti az egyesület zavartalan 
működésének, anyagi feltételeinek megteremtését. Bizton számíthatunk rá egyrészt a 
pályázatok elkészítésében, benyújtásában, valamint az egyesület számszaki feladatainak 
kimunkálásában.  

A könyvelési feladatokat, valamint a hivatalos szervekkel való kapcsolattartást (NAV; 

helyi adóhatóság) változatlanul Lendvay Istvánné végzi. 
A tagok tájékoztatása döntően a hírlevélen keresztül történik. A hírlevél összeállítást 

a begyűjtött információk alapján Kondor László végzi, a lektorálási és sokszorosítási 
munkálatokban Farkas Zsolt tevékenykedik. A címzettekhez való eljuttatásában a hírláncosok 
segítenek, akiknek köszönjük a támogató munkájukat, név szerint: Fekete Mária Magdolna, 
Koronczai Ágnes, Riteczné Nyári Mária, és Kiss Mihályné. Rendszeresen működik a facebook 
oldalunk, Marschalkó Ferencné, Riteczné Nyári Mária, Tibai Szandra, Grőb János révén. 
Sajnos a honlap frissítése elmaradt (Kondor László, Kisgyörgy Ákos), a látogatottsága is csekély.   
 

 

Adminisztratív és szervezői feladatok 
 

Fontos feladat volt a tagi létszám pontosítása és a tagdíjak rendezése. Ehhez 
kapcsolódott a tagkönyvcsere lebonyolítása, ami sajnos még most is zajlik. Terveimben az 
szerepelt, hogy a tagkönyveket személyesen adom át és ezzel lehetővé válik a tagság 
alaposabb megismerése. Sajnos közgyűlésen csak a tagság harmada vett részt, és az irodai 
találkozók szervezése is nehézségekbe ütközött. Az év végéig minden érdekelteknek 
eljuttatjuk a tagsági igazolványokat.  

Marschalkó Ferencné jóvoltából elkészült az új logó, s ezzel egy időben a fejléces 
papírunk is. 

 A pártoló tagi igazolványokat a jövő évben tervezzük elkészíteni és kiosztani. 2018. 
október 4.-i állapot szerint 81 rendes, 34 pártoló, azaz összesen 115 tagja van az 
egyesületnek. (2018. december 17-i elnökségi ülés utáni állapot:  79 rendes, 33 pártoló, azaz összesen 112 

tag) 



 
 

Készítette: - MEEE elnök 3./11. oldalDunaújváros, Létrehozás dátuma: Hiba! Nincs megadva könyvjelzőnév. 

C:\Users\Bill Gates\Desktop\hírlevelek\közgyűlésre\2019-185_-_02_-_Kozgyulesre2019_-_MEEE_-

_Reszletes_elnoki_beszamolo_a_2018-as_evrol_2018._december_14.doc 

 

 

 
Ez évben is az egyik fontos feladat volt a közgyűlési határozatok végrehajtása, 

elfogadtatása a cégbírósággal.  
A napi ügymenet rendben zajlott, a kötelezettségeiknek eleget tettünk.  (pl: 

pályázatok készítése, pályázatok elszámolása, szerződések, kötelező és nem kötelező külső kapcsolatok ápolása 

- MEOSZ, önkormányzat). Folyamatosan karbantartottuk a levelezésünket. Az elnökség az 
alapszabályban meghatározott minimális évenkénti 4 ülését megtartotta (2018. február 8; 2018. 

április 5.;  2018. október 4.; és 2018. december 17-én.)  Az elnökségi ülésekről részletes jegyzőkönyv készült. 
Saját szervezésben számos rendezvényt bonyolítottunk le. A rendezvények szervezői 

munkái nagy terhet róttak azokra, akik vállalták a feladatok végrehajtását.   
A korábbi dokumentumok rendszerezése folyamatban van. Dzjadiga Nelli a papír 

alapúakét, - 2001-ig készen van - Farkas Zsolt az elektronikusakét végzi oly módon, hogy a 25 éves 
évfordulós kiadvány készítéséhez megfelelő anyagokat tudjunk előkészíteni. A 
munkálatokból Dani Andrásné is alaposan kiveszi a részét azzal, hogy a készülő kiadványhoz 
anyagot gyűjt, válogat. 

Dzjadiga Nelli vezetésével megszerveztük a gyógyászati segédeszközök használatával 
kapcsolatos MEOSZ által kért kérdőíves felmérést. 

Az év folyamán az iroda bútorzatának áttelepítése a nagyobb tér, ezáltal a könnyebb 
mozgás érdekében megtörtént. A gyors költözés után fontos volt a szekrények tartalmának 
áttekintése, az anyagok rendszerezése.   

A pályázat figyelési feladatokat Samu József végezte. Sajnos számunkra nagyon kevés 
alkalmas pályázat jelenik meg. Az elmúlt évhez hasonlóan ismét pályáztunk egy 
számítógépre, amely azt célozta, hogy a régi irodai számítógépet egy kissé korszerűbbre 
cseréljük. Ezúttal a pályázat sikeres volt. Az adminisztratív feladatok megoldását, - benne a 

hírlevél elkészítését -  a pályázati és adományként kapott számítógépek segítik. Igaz nem 
pályázat keretén belül, de az elektronikus anyagok archiválásához egy nagykapacitású 
winchester került beszerzésre.  

Az év elején felkerestük az illetékeseket (Sűrű Renáta, Kovács Péter) abban az ügyben, hogy a 
korábban jól működő rendszer is ismét helyreálljon és a beruházások esetén minden esetben 
kikérjék az egyesület véleményét a tervekről akadálymentesítési szempontból, valamint a 
kivitelezésről. Ezen feladatokhoz kapcsolódó szakértői munkálatokat (zöld SZTK, Zengő-bongó 

óvoda, családok átmeneti otthona, Vasvári iskola, főtér kávézó, Dózsa Mozi Centrum, Fabó Éva sportuszoda) ez 
év során is Farkas Zsolt látta el.  

Az országgyűlési választásokhoz kapcsolódóan a mozgóurna kérelmek 
ügyintézésében jártunk el.  

Dzjadiga Nelli jelentkezett a MEOSZ által meghirdetett Sorstársi Rehabilitációs 
Mentori feladatok ellátására, de legnagyobb bánatunkra nem kapott megbízást.   

Nehezen mozgó, otthonukhoz kötött tagjainkat a lehetőségeinkhez mérten nem 
hagyjuk magukra. Működtetjük a beteglátogató szolgáltatásunkat, melyben évek óta nagy 
lelkesedéssel és odaadással Riteczné Nyári Mária szorgoskodik. E látogatások alkalmával 
elbeszélget a látogatottal, csekély ajándék kíséretében jobbulást kíván.   
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Az év során sajnos két tagtársunkat vesztettük el még az év elején. Mindkét esetben 

az  hozzátartozóknak részvétünket fejeztük ki. (A napokban 2018. december 11.-én újabb 
tagunk -  Kanyicska Irén vajtai tagunk -  búcsúzott el tőlünk.)   

 
Információcsere, mint szervezői munka 

 
Majdnem teljesen hasonló gondolatok mondhatók el, mint tavaly ilyenkor.  
Kis mértékben javult a helyzet azzal, hogy az irodai történések az ügyeleti napló által 

jól dokumentáltak, így azt végigolvasva szinte teljes képet kaphatunk az egyesület éves 
tevékenységéről, aktív tagjainkról, rendezvényeinkről. Ezúton is köszönöm mindenkinek a 
gondos és körültekintő dokumentáló munkáját.  
  A vezetőség és a tagság kapcsolata akkor élő, és az egyesület akkor működik jól, ha az 
információcsere állandó és folyamatos. Sajnos ezen a téren azt kell megállapítani, hogy nem 
sikerült előrelépnünk. Az erőfeszítések arra vonatkozóan, hogy a tagok aktívabbak és 
kezdeményezőbbek legyenek nem jártak sikerrel. Változatlanul nem kapunk semmiféle 
visszajelzést a kért csatornákon, és csak egy-egy szamizdat, kósza vélemény, kritika jut el 
hozzánk különböző utakon. Ilyen például a hírlevél betűnagyságra és terjedelemére utaló 
megnyilatkozások. Úgy hírlik, hogy az első kérdésben tett változtatásainkat megelégedéssel 
nyugtázták a tagok. Sok-sok alkalommal kértünk véleményeket, ajánlásokat, de 
gyakorlatilag ezek egyikére sem érkezett érdemleges javaslat, észrevétel.  
Az információ közlés négy pilléren áll: 

A városi média a jelentősebb eseményekről tudósít. Próbálunk figyelni arra, hogy 
minden jelentős eseményről tudósítsanak. Törekszünk rá, hogy felvegyük a kapcsolatot az 
érintett médiákkal és legfontosabb információkat megosszuk velük. 

Az egyesület évek óta működteti hírlevél formájú információközlő rendszerét. 
Véleményem szerint ez a forma betölti funkcióját, ezen keresztül, aki akarja szinte 
„naprakészen” tájékozott lehet az egyesületi életről. A tapasztalat az, hogy a hírlevelet nem, 
illetve csak nagyon felületesen olvassák el a tagok, amelyből számos félreértés született már.  
2018-ban eddig összesen 6 szám jelent meg 4-6 oldalon. Ez évben még egy hírlevél várható, 
ami még december folyamán megjelenik. A megjelenések dátumai: 2018. január 20; február 28; 

április 20; május 14; szeptember 10; október 12;  

A honlap  - www.egyuttegymasert.eu -  az év elején jól funkcionált, sajnos technikai 
problémák miatt az év második felében nem frissült. A problémát a jövőben megpróbáljuk 
orvosolni. Sajnos az is tény, hogy viszonylag kevesen látogatják  - akár külső, akár belső személy - a 
honlapot.  

 Azok a tagok akik rendszeresen követik a internetet a facebook oldalunk  - (MDE) 

Mozgáskorlátozottak Dunaújvárosi Egyesülete - jóvoltából sok jó és gyors információhoz juthatnak. 
Az oldalon keresztül szerveződik néhány klub, az előadások meghirdetése. Érdeklődő 
tagjaink számos hasznos információt is nyerhetnek. Nagyon jó kezdeményezés volt a hétvégi 
filmajánló Riteczné Nyári Mária részéről  

Az információáramlás visszafelé - tagságtól a vezetés felé - változatlanul nem működik. 

http://www.egyuttegymasert.eu/
https://www.facebook.com/groups/1828703877374750/?ref=group_header
https://www.facebook.com/groups/1828703877374750/?ref=group_header
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2018. évi programjaink 
 

A korábbi évek hagyományos rendezvényei - gyógyfürdős kirándulások, színházlátogatások, 

kézműves műhely, éves rendezvények - lebonyolításra kerültek. Örömteli, hogy néhány új – 
teadélután, játékklub, csillagászat, asztrológia - kezdeményezés elindult, de rögtön 
sajnálatos az is, hogy ezekből néhány - csillagászat, asztrológia - rövid idő után érdektelenség 
miatt abbamaradni látszik.  

a, A kézműves műhely a sok nehézség ellenére jól működik, de sajnos itt is 
jelentkezik, hogy egyre kevesebben érdeklődnek illetve vesznek részt a kör munkájában. Az 
elmúlt év válsága után úgy tűnt, hogy a problémák megoldódtak, de Kovács Ákosné Kata 
váratlan betegsége ismét válságba sodorta a műhely létét. Szerencsére megújult 
tartalommal és gondolatokkal az év végén remélhetőleg új erőre kap a műhely. Az egyesület 
vezetése a jövőben is a kézműves műhely munkáját teljes mértékű erkölcsi és anyagi 
támogatásáról biztosítja.  

Sok szép kézműves munkával vettünk részt a „Mindannyian Mások Vagyunk” 
Egyesület szervezésében a Rudas iskolában rendezett kiállításon, ahol is a résztvevőket 
köszöntötték és a részvételt csekély ajándékkal és emléklappal honorálták. Az egyesületünk 
méretéhez képest szép számmal (8 fő) jelentkezett kiállítóként: Dani Andrásné; Dzjadiga 
Nelli; Fekete Mária Magdolna; Klics Györgyné; Mogyorósi Imréné; Rácz Sándorné; Szelei 
Istvánné;  Szabóné Dikó Judit. A kiállított munkák a kézművesség számos területét ölelték fel. 
Így voltak, hímzések, kézimunkák, gyöngyfűzés, kötések és horgolások, ékszerek, 
festmények. 
Minden kiállítónak köszönjük munkáját, és azt, hogy részvételével az egyesület hírnevét 
öregbítette.   
 

                  
A képen: 1.s. Dani Andrásné, Dzjadiga Nelli, 2.s Klics Gyögyné, Farkas Zsolt, Rácz Sándorné, 3.s Fekete Mária Magdolna 

 
b, Az elmúlt évben tisztába tettük a rendezvényeken való részvétel anyagi 

hozzájárulási eljárási rendjét. Idejekorán meghirdettünk három gyógyfürdős kirándulást, oly 
módon, hogy a tájékoztatási csatornákon, már az év elején mindenki számára ismert volt 
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minden fontos információ. Ennek ellenére bizony a kirándulásokra nem volt megfelelő 
számú jelentkező és az utolsó pillanatban az is kiderült, - sajnos megint csak nem hivatalos úton - 
hogy a meghirdetett időpontok sem felelnek meg, illetve drágának találják a kb. 2000 Ft-os 
részvételi díjat. Azt semmiképpen sem szerettük volna, hogy ne legyen egyetlen gyógyfürdős 
kirándulás sem, így az elnökségi határozatokat gyors elnökségi szavazással módosítva,  - egy 

kirándulásra, amit augusztus 9-re helyeztünk át, és 1000 Ft és 2000 Ft-os részvételi költséggel -  egy 
gyógyfürdős kirándulást szerveztünk Cserkeszőlőre.  

A tapasztalat az, hogy ennek ellenére a gazdaságos szervezéshez szükséges létszám 
biztosítása így is nagy nehézségekbe ütközött, amiről a szervező az elnökségi ülésen 
részletesen tájékoztatott. Ezek után világossá vált az is, hogy nem az egyetlen visszatartó erő 
a részvételi díj magas volta, hanem egyéb tényezők is fő szerepet játszanak az 
érdektelenségben. Változatlan egyes tagok kiránduláson tanúsított fegyelme. (Az egyesület a 

kirándulást közel 100 000 Ft-al támogatta.) 
 c, Ennek folyományaként - szintén áttételes úton - több tagtársunk vetette fel hogy, a 
megnyíló élményfürdőbe szeretnének kedvezményes úton bejutni. E kérést figyelembe véve, 
megkeresve a fürdő vezetőségét megállapodtunk, hogy 2018. augusztus hó 5-től minden 
MEOSZ igazolvánnyal rendelkező tagtárs az élményfürdőt ingyenesen látogathatja 2018. 
december 31-ig. Ennek keretében 2018. augusztus 5-én akadálymentesítési szempontból a 
fürdőt bejártuk (Farkas Zsolt és Kondor László) és észrevételeinket, javaslatainkat, kéréseinket 
Cserna Gábor DMJV polgármesternek és Weiter Zoltán fürdő igazgatónak eljuttattuk. 
Érdemi válasz, illetve intézkedés ez ideáig nem történt.  

d, A színházlátogatások terén semmi zökkenő nem volt. Megszerveztük a tavaszi és 
őszi csoportos (április 27. Valahol Európában; november 12. Toldi) színházlátogatást, valamit az előző 
évad tavaszi és a mostani évad őszi előadásaira két személyre szóló bérletet - Kodály bérlet -

vásároltunk. A csoportos színházlátogatáson általában 15-20 fő vett részt. A bérletes 
előadásokra néha nehezen találtunk jelentkezőt. Az előadásokon részt vettünk. (Előzetes: a 

2019. év  tavaszi bérlet előadásai: Twist Olivér musical; Tánccirkusz táncjáték; Holt költők társasága dráma; 
Hajmeresztő krimikomédia;)   

e, Az év során két egyesületi találkozót szerveztünk. Kérésre március 21-én újból 
megszervezésre került a húsvéti locsolóbál, amelyen viszonylag szép számmal mintegy 50 fő 
vett részt. A zenét a Rudas stúdiósa szolgáltatta, oly módon, hogy előre leadott kéréseknek 
megfelelő műsort állított össze. Jól szervezett, gazdag ajándékkal teli tombola is volt, ahol a 
fődíj egy felajánlott televízió volt, amit Mogyorósi Imre nyert. Az időponttal kapcsolatosan az 
a tapasztalat, hogy az időjárás még elég mostoha, így sok személynek kellemetlen és 
nehézkes a részvétel. Célszerű jobban igazítani a rendezvény időpontját a húsvéti ünnephez.  

A nagy hagyományokkal rendelkező mikulás, karácsony és újévköszöntő-t 2018. 
december 5-én a Campusban rendeztük. Az elmúlt évhez hasonlóan a műsort a Rudas 
diákjai, a zenét  Böröcz Balázs a Rudas stúdiósa szolgáltatta. Bár a hírlevélben és a facebook-
on is felkérés jelent meg a zenével kapcsolatos igényekre vonatkozóan, sajnos ezúttal csak 
néhány  igényt kaptunk. Továbbá a Sándor Frigyes zeneiskola két tanára is fellépett az estén, 
Juhos Melinda tangóharmonikán adott elő néhány karácsonyi szerzeményt, majd Kiss 
Melinda tolmácsolásában hallgathattunk meg néhány szép karácsonyi énekszámot. A 
tombola ezúttal is nagy sikernek örvendett. A fődíj jelen esetben a Campus által felajánlott  
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torta volt, amit Farkas Zsolt nyert, amit azonnal felajánlott a résztvevőknek. Ezúton 
köszönjük a tombolához nyújtott felajánlásokat!  Az eseményt beárnyékolta az a történés,  
hogy sajnos valószínűleg figyelmetlenségből a tombola tárgyakkal együtt a Campus asztali 
dísze is elcsomagolásra került. Ez sajnos az egyesület számára rendkívül kellemetlen.  

 

       
 

f, Egy évvel korábban született a játékklub ötlete, mely bizony jó ideig csak ötlet 
maradt, és nem sok minden történt. Az év elején Riteczné Mária Mária pártoló tag vette 
kezébe hathatósan az irányítást és rövid idő alatt megszervezte a klubbot, és a társasági élet 
irányító motorjává vált. Ettől az időponttól kezdve mondhatni rendszeresen minden 
csütörtökön délután 15.00-17.00-ig néhány 2-4 fő állandó tag mellett 1-2 fő változó személy 
részvételével működik a klub. A játékklub az év folyamán számos új játékot szerzett be, - kb. 

10 000 Ft értékben - ezzel is gazdagítva a játéklehetőségeket. Az egyesület bérelt helyisége a 
jelen körülmények között meghitt, barátságos légkört varázsol a résztvevők számára.  

 
 
 
 
 
               
 
 
 
 
 

         Teadélután      Játékklub 

 
g, Az év közepe felé vetődött fel annak a gondolata, hogy egy társalgós délutánt is 

szervezzünk, ahol egy jó tea mellett kötetlen módon beszélgethetnek, találkozhatnak 
egymással az egyesület tagjai. A teadélután ötlete Riteczné Nyári Máriának köszönhető. Az 
ötlet megszületésétől kezdődően a „teázások” rendszeresen minden hét szerda délután  
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15.00-17.00 óra közt az egyesületi irodában zajlanak. A látogatottság hasonló. Sajnos azt kell 
elmondani, hogy elég kevesen élnek a lehetőségekkel és zömmel mindig csak a törzstagok 
vannak jelen. Nagyon jó lenne, hogy ha a többi tagtárs is egy-két alkalommal meglátogatná a 
foglalkozásokat, betekintést nyerne a hangulatba, és így remélhetőleg a gyakoribb  - nemcsak 

az évi kettő - találkozásokra való igény is kialakulna bennük. Az előző két rendezvény 
időpontjait valamint a résztvevők személyét az ügyeleti napló rögzíti.    

h, Riteczné Nyári Mária további ötlete az adománykuckó létrehozása, amelynek 
kialakítása most van folyamatban. Egyszeri alkalommal kerül lebonyolításra „Szépségápolás 
minden tekintetben” című  gyakorlattal egybekötött előadás. (ARCÁPOÉÁS+SMINKdélután) 

i, Két lelkes támogatónk az év közepe táján vállalta, hogy ismeretterjesztő 
délutánokat tart. Hédl István kezdeményezése volt a csillagászati előadások tartása illetve 
távcsöves észlelések szervezése. Az előadó nagy lelkesedéssel fogott a munkához, de sajnos 
ő is gyér látogatottsággal (2-4 fő alkalmanként) találta magát szemben. Ezután az őszi 
időszakban már havi egy alkalmat jelölt meg, (2018. október 12.; november 16; december 14.) ami a 
hírlevélben is olvasható volt. Az érdeklődők a foglalkozásokról a facebook oldalunkon is 
értesülhettek. Sajnos amennyiben az érdeklődés változatlan marad, úgy ezen 
kezdeményezésünk viszonylag rövid idő után megszűnik.  

j, Szinte hasonló mondható el az asztrológiai - Orosz Mária vezetésével -   előadások 
látogatottságáról is. Számomra érthetetlen, hogy ez a téma talán az előzőnél is nagyobb 
érdektelenséget váltott ki. Azt gondoltam, hogy az egyéni horoszkópok megismerése, azok 
titkaiba való bepillantás sokkal több tagunk fantáziáját mozgatja meg, és többen jönnek el az 
előadásokra, konzultációkra. Sajnálatos, hogy egy-két foglalkozás zajlott le.  

 
 

 
Észlelés      Előadás 

 
A hírlevélben több újdonságot is a kedves tagok tudomására hoztunk bízva abban, 

hogy fel tudjuk kelteni tagjaink érdeklődését valamilyen tevékenység iránt. A 
meghirdetésekre sajnos nagyon csekély számú jelentkező akadt. Ennek ellenére, ha lassan is 
de megpróbáljuk aktivizálni tagjainkat, és ha nem is ebben az esztendőben, de jövőre 
mindenképpen.  Lássuk mik ezek: 
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Bocca sportkör (2 fő): 
Az egyesület korábbi idejében többek számára népszerű foglalatosság volt a BOCCA 

nevezetű játék. Szilágyi Miklós irányítása alatt szerveztünk egy versenyt  - 2018. szeptember 29. - 
azzal a céllal, hogy ismét felélesszük a sportkört, kedvet csináljunk a rendszeres mozgáshoz. 
Téli időben nyilván csak teremben űzhető a sport, így azt reméltük, hogy jó néhány 
jelentkezést követően sikerül egy téli elfoglaltságot találnunk. A jelentkezők száma nagyon 
alacsony (2 fő), így sem mint csapatjáték, sem mint egyéni játék nem bonyolítható le, 
továbbá – ami nyomósabb érv – a  terembérlet kifizetése nincs arányban a kitűzött céllal.   

Számítógépes ismeretek oktatása (1 fő): 
 A jelentkezők száma itt is alacsony, de ez esetben ez nem hátrány. Az ismeretátadás 
indítási késlekedésének az az oka, hogy a rendelkezésre álló számítógépeinket rendbe kell 
tenni. Ez idáig igazán nem találtunk erre vállalkozót. Reméljük, minél előbb megoldódik e 
probléma és a gépeket már többen üzemszerűen tudják használni és az oktatás is indulhat. A  
gépek rendbetétele 2018. december 4.-én megtörtént 

Egyesületi rejtvényfejtő bajnokság indítása (3 fő) 
Az előkészületek megtörténtek, a jelentkezők száma itt is nagyon alacsony, annak ellenére, 
hogy a verseny pénzdíjas. A hatfordulós, más-más rejtvénytípussal havonként 
megrendezendő bajnokság indulása kissé csúszik, így az érdemi rész a 2019-es esztendőben 
zajlik.  
 
 

Külső kapcsolatok 
 

Külső kapcsolatainkról szólva azt mondhatjuk el, hogy Farkas Zsolt személyében a 
MEOSZ vezetőségében egyesületünk képviseltetve van. Alapító elnökünk Farkas Zsolt a 
102/2011 (VI.29.) rendelet szerinti bíráló- véleményező bizottságnak változatlanul póttagja. 

A külső kapcsolatok közül számunkra természetesen nagyon fontos a helyi 
érdekeltségű szervezetekkel való együttműködés. Ennek élén kell megemlíteni a 
Dunaújváros Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalával ápolt igen jó viszony. A 
kérésünknek megfelelően változatlanul csekély térítési díj ellenében biztosítanak az 
egyesület számára egy közösségi teret, egyesületi irodát.  

A közelmúltban is több kritika érte a vezetést amiatt, hogy irodát, illetve közösségi 
helyiséget bérel. A kritika sajnos most sem szemtől szembe érkezett, de a döntésünk 
megalapozott és a bírálatot, mint elnök tudomásul veszem, de semmilyen változtatási 
indítvánnyal nem kívánok élni.   

A kedvező bérléssel, illetve az ez év tavaszán a 8. emeletről a földszintre való 
költözéssel az egyesület olyan feltételek közé került, ahová bárki a ügyfélfogadási időben 
illetve a foglalkozásokra kényelmesen bejöhet. A hivatalos munkákat - pl: hirlevél készítés, 

tárgyalások, ügymenetek előkészítése stb. - nyugodt körülmények között végezhetjük, 
biztonságosan tárolhatjuk iratainkat, és fogadhatjuk tagtársainkat. Nagy segítség továbbá, 
hogy kisebb létszámú rendezvények megtartása is lehetővé vált. Itt működik a sikeres  
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kézműves műhely, az ügyfélfogadás, az egyesületi munka, és a nehézkesen induló játékklub, 
a teadélután, a különböző előadások. Az indoklásból is látszik, hogy az egyesület zavartalan 
és a 21. században elvárható színvonalú működése érdekében a bérleményre ilyen 
kedvező feltételek mellett a szervezetünknek égető szüksége van. A kis klubéletnek van 
legalább tere, s ha ez is megszűnik, akkor az egyesület végérvényesen bezárhatja kapuját. 
Azon javaslat, miszerint a megtakarított  összeget segélyezésre kellene fordítani sem jogilag, 
sem gazdaságilag nem járható.   

Hathatós lépéseket tettünk annak irányában, hogy ismételten a korábbi gyakorlatnak 
megfelelően a városban folyó nagyszabású építkezéseknél, a felújítások tervezésekor a 
dokumentációkat akadálymentesítési szempontból véleményezzük, valamint 
kivitelezésekkor betekintést nyerjünk a megvalósítási folyamatokba. A tervek áttekintése 
tekintetében az együttműködés mintaszerű, példaértékű volt, (ld fentebb felsorolt munkákat)  de 
a kivitelezések ellenőrzésében már kevesebb feladat hárult ránk.  A jövőben törekedünk 
arra, hogy a kivitelezéskor is ráhatásunk legyen az akadálymentesítési szempontok 
érvényesítésére, így pl. elkerülhető legyen az élményfürdőben tapasztaltak megismétlődése. 

Több éve tartjuk a kapcsolatot a Dunaújvárosi Epilepsziások EPI Egyesületével, ami 
egyre inkább a közös tagok kapcsolatainak rendszerévé alakult át. A kötődés alapja tehát 
döntően a személyes kapcsolatok, ami azon nyugszik, hogy számos tagunk „kettős 
állampolgár”, azaz mindkét egyesületnek tagja. (pl: Mogyorósi Imréné, Lombos Rezső, Szilágyi Miklós, 

Szilágyi Ferenc stb.). Ezen tény komoly biztosíték arra, hogy a jövőbeli együttműködés mindkét 
szervezet számára előnyös legyen.  

Őszintén kell beszélni arról, hogy a kapcsolat vezetői szinten többszöri kísérlet 
ellenére nem erősödött, talán az is megfogalmazható, hogy erősen lazult. Történt mindez 
annak ellenére, hogy az egyesület vezetőjeként próbáltam a két egyesület közti 
kommunikációt javítani, de be kell látnom kevés sikerrel. Azt is mondhatjuk, hogy mára a 
vezetőség és a vezetők kapcsolata formális jellegűvé vált, annak ellenére is, hogy az EPI 
számos tagja, többek közt elnöke is egyesületünk pártoló tagja lett. Igy - legalább a hírlevél útján 

- minden lényeges információt megkaphattak az EPI tagok is. A honlapon biztosítottunk 
információs felületet, de sajnos ez idáig a lehetőséggel nem kívántak élni.   

Lazább a kapcsolat a „Mindannyian Mások Vagyunk” Egyesülettel. Kötődésünk abban 
áll, hogy évente rendszeresen részt veszünk az Egyesület által meghirdetett „Ez vagyok én” 
kiállításon, ahol rendre szép sikereket érünk el. Így történt ez az idén is a Dunaújvárosi 
Szakképzési Centrum Rudas Közgazdasági Szakgimnázium és Kollégium aulájában 2018. 
október 15-20. között megrendezett kiállításon. 

Jó a kapcsolatunk a város középiskoláival is. Ebben az évben a Rudas és  a Pannon 
iskolák vállalkozó tanulói (Nagyné Fauszt Csilla és Baráth Gyula patronáló igazgatóhelyettesek irányítása 

alatt) segítettek egy átfogó felmérést készíteni a város útvonalairól akadálymentesítési 
szempontból. E munkát ugyancsak Farkas Zsolt alapító elnökünk irányította. A volumene 
miatt a szakmai összegzés és javaslattétel a jövő év feladata lesz. 

Az általános iskolai kapcsolataink lazábbak. Tagtársunk Kelemen Annamária a 
hagyományoknak megfelelően az általános iskolákban megtartotta az esélyórákat. 
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Mészáros László a Fejér Megyei Mozgáskorlátozottak szervezete dunaújvárosi 

csoportjának vezetője keresett bennünket a tavasz folyamán egy egyesülési javaslattal. A 
megkeresésen túlmenő további tárgyalás nem történt, illetőleg az indítványt visszavonták.  

 
Összegezve: 
Azt gondolom, hogy a 2018-as esztendő a felemelkedés kezdetének éve volt. Látható, 

hogy csak gyenge részsikereket értünk el, közel sem annyit, mint amennyit szerettünk volna. 
Próbáltuk a tetszhalott állapotból felrázni a tagságot, és öröm az, hogy legalább 15-20 aktív 
személy van egyesületünkben. Az is jó, hogy a korábbi néhány személy mellett 5-7 újonnan 
érkező lelkes tagunk is erősíti szervezetünket.  

A beszámolóból az is kiolvasható, hogy az egyesület munkájában kik a tevékeny 
résztvevők. Remélem, hogy a beszámoló elolvasása, a 2018-ban elért eredmények, sikerek és 
a 2019. éves programtervezet ismeretében a jövőben egyre többen kapnak kedvet az egyes 
társasági formációkban való részvételre. Az egyesület munkájába való aktív bekapcsolódással 
az egyesületi élet pezsdülését, sikerességét segítenék elő, amivel egyúttal saját maguk lelki 
és testi harmóniáját teremthetik meg.  

 
Ebben bízva kívánok mindenkinek:  
családja körében eltöltött kegyelemteljes, szeretetteljes, békés, boldog karácsonyi 

ünnepeket, és 
idegességtől, stressztől mentes, és főleg erőben, egészségben végigélt boldog új 

esztendőt, valamint 
az egyesületnek pedig egy még szebb jövőt!      ( 
 
Köszönöm, hogy időt szenteltek beszámolóm elolvasására, köszönöm figyelmüket, és 

türelmüket. 
 
 

Az éves történeti kronológia a 
2018-448 -  MEEE eseménynaptár-12 2018 év december 15..xls 

fileban olvasható. 
 
 
 

Kondor László 
     a Mozgáskorlátozottak Együtt Egymásért Egyesülete 

elnöke 
 
 
Dunaújváros, 2018. december 17.  
 

 


